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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 3. května 2023 

UKPF/237290/2023 

Zápis z 2. zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty UK 

konaného dne 3. května 2023 od 14:00 hod. 

Přítomni:  Brída, Čech, Hurychová, Chmela, Linzer, Malý, Milichovský, Sedláček, Tomášek 

Omluveni:  Nedzbala, Říha, Sejkora, Sobotka, Wenkeová 

Hosté:  Boháč, Hájek, Fialová, Sojka 

Předseda komise kol. dr. Sedláček přivítal všechny přítomné, potvrdil usnášeníschopnost komise a 

představil program zasedání. 

Program: 

1. Úvod 

2. Jednací řád Ekonomické komise AS PF UK 

3. Informace o hospodaření PF UK za rok 2022 

4. Nastavení mezd v rozpočtu PF UK pro rok 2023 

5. Různé 

1. Úvod 

Kol. dr. Sedláček v úvodu představil jednotlivé body programu a vyzval k případným připomínkám k 

programu. Nikdo žádné připomínky k programu nevznesl.  

2. Jednací řád Ekonomické komise AS PF UK 

Kol. dr. Sedláček na úvod tohoto bodu informoval o rozeslání návrhu jednacího řádu ekonomické 

komise AS PF UK. Návrh byl zpracován, protože absentují podrobná pravidla pro zasedání ekonomické 

komise. Jednací řád se věnuje otázkám zasedání, projednávaných bodů, podkladového materiálu a 

zápisu ze zasedání. Ostatní činnost se řídí podle jednacího řádu Akademického senátu PF UK.  

Kol. dr. Sedláček následně představil jednotlivé body jednacího řádu, a to v následujícím znění: 

„(1) Zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

(dále jen „ekonomická komise“) svolává a řídí předseda ekonomické komise. V případě nepřítomnosti 

předsedy ekonomické komise řídí zasedání nejstarší člen učitelské kurie Akademického senátu 

Právnické fakulty Univerzity Karlovy.  
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(2) V pozvánce na zasedání se uvedou termín, místo a program zasedání včetně pořadí 

projednávaných bodů. Pozvánka se rozesílá alespoň 7 dnů před zasedáním. 

(3) Jednotlivé body programu zasedání se projednávají zpravidla na základě písemných 

podkladových materiálů. Podklady se rozesílají alespoň 3 pracovní dny před zasedáním. 

V jednoduchých případech lze bod programu projednat bez písemného podkladového materiálu. 

(4) O každém zasedání se pořizuje zápis. Správnost zápisu ověřuje předsedající. Návrh zápisu se 

zasílá k připomínkám elektronicky členům ekonomické komise a děkanovi zpravidla do 14 dnů ode dne 

zasedání. Nejsou-li vzneseny do 2 pracovních dnů od zaslání návrhu zápisu připomínky, je schválen 

tichým souhlasem. Jsou-li vzneseny připomínky, je návrh zápisu se zapracovanými důvodnými 

připomínkami rozeslán ve formě revizí. Nejsou-li do 2 pracovních dnů proti němu vzneseny 

připomínky, je schválen tichým souhlasem. Zápis se zveřejňuje ve veřejné části internetových stránek 

Právnické fakulty Univerzity Karlovy.“ 

 

Následně kol. dr. Sedláček otevřel rozpravu. V ní kol. Linzer vznesl poznámku k prvnímu bodu návrhu 

jednacího řádu, ve kterém je uvedeno, že v případě nepřítomnosti předsedy ekonomické komise řídí 

zasedání nejstarší člen učitelské kurie. Uvedl, že technicky nic jako kurie neexistuje a navrhl větu 

přeformulovat na nejstarší člen akademického senátu zvolený za akademické pracovníky. Dále ještě 

navrhl počítání v běžných dnech pro všechny lhůty v jednacím řádu pro jednotnost úpravy. Prof. Boháč 

nadto navrhl, aby bylo ještě doplněno nejstarší přítomný člen akademického senátu. Žádné další 

připomínky či návrhy nebyly vzneseny. Kol. dr. Sedláček proto poděkoval za připomínky a navrhl, aby 

byl jednací řád schválen tichým souhlasem. Jednací řád tak byl schválen v následujícím znění: 

„(1) Zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

(dále jen „ekonomická komise“) svolává a řídí předseda ekonomické komise. V případě nepřítomnosti 

předsedy ekonomické komise řídí zasedání nejstarší přítomný člen Akademického senátu Právnické 

fakulty Univerzity Karlovy zvolený za akademické pracovníky.  

 

(2) V pozvánce na zasedání se uvedou termín, místo a program zasedání včetně pořadí 

projednávaných bodů. Pozvánka se rozesílá alespoň 7 dnů před zasedáním. 

 

(3) Jednotlivé body programu zasedání se projednávají zpravidla na základě písemných 

podkladových materiálů. Podklady se rozesílají alespoň 3 dny před zasedáním. V jednoduchých 

případech lze bod programu projednat bez písemného podkladového materiálu. 

 

(4) O každém zasedání se pořizuje zápis. Správnost zápisu ověřuje předsedající. Návrh zápisu se zasílá 

k připomínkám elektronicky členům ekonomické komise a děkanovi zpravidla do 14 dnů ode dne 

zasedání. Nejsou-li vzneseny do 2 dnů od zaslání návrhu zápisu připomínky, je schválen tichým 

souhlasem. Jsou-li vzneseny připomínky, je návrh zápisu se zapracovanými důvodnými připomínkami 

rozeslán ve formě revizí. Nejsou-li do 2 dnů proti němu vzneseny připomínky, je schválen tichým 

souhlasem. Zápis se zveřejňuje ve veřejné části internetových stránek Právnické fakulty Univerzity 

Karlovy.“ 

3. Informace o hospodaření PF UK za rok 2022 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo tajemníkovi fakulty Bc. Hájkovi, který představil 

jednotlivé rozeslané materiály, zejména akcentoval zprávu o hospodaření fakulty za rok 2022. 

Informoval, že za minulý rok fakulta hospodařila se ziskem ve výši 2 589 000 Kč. Zmínil rozdíl 

mezi navrženým a reálným rozpočtem a okomentoval jednotlivé náklady v rozpočtu. Největší část 

nákladů představují mzdové náklady, které pravidelně tvoří až dvě třetiny nákladů, což bylo minulý rok 

216 466 000 Kč. Kol. dr. Sedláček informoval, že zprávu o hospodaření fakulty zpracoval tajemník 

fakulty Bc. Hájek ve spolupráci s Ing. Ivou Schmidtovou, vedoucí ekonomického oddělení fakulty, za 
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což jim poděkoval. Zprávu o hospodaření fakulty nyní projedná ekonomická komise, následně zprávu 

předloží kolegiu děkana, a nakonec zprávu projedná akademický senát na svém nadcházejícím zasedání 

konaném dne 18. května 2023. Kol. dr. Sedláček za pozitivní označil, že fakulta hospodařila se ziskem. 

Následně otevřel rozpravu, v níž byly probrány jednotlivé položky rozpočtu. Kol. Linzer vznesl dotaz, 

proč se nakoupilo méně literatury, než bylo plánováno. Problémem bylo, že se nečerpalo z grantů a 

teprve se rozjížděl program Cooperatio, proto se nedosáhlo původně plánovaného čerpání zdrojů. Prof. 

Boháč informoval, že přebytečné peněžní prostředky byly převedeny na odměny z Cooperatia na vyšší 

odměny pro pracovníky. Upozornil, že realita rozpočtu se často liší od plánování a nelze konkrétní 

částky v rámci rozpočtu plánovat přesně do budoucna. Kol. Bc. Hájek v rámci diskuse uvedl, že ohledně 

energií se na plynu ušetřilo zhruba 1 mil. Kč. Další ušetření je ještě možné, ale už ne příliš velké. Oproti 

staré kotelně se nyní spotřebuje přibližně polovina plynu, ale náklady na plyn jsou v současné době o 

56 % vyšší. Kol. dr. Sedláček vznesl dotaz ohledně položky opravy strojů zařízení inventáře, protože 

se nečerpala plná výše a zda se to nějak promítne v budoucnu do rozpočtu. Prof. Boháč uvedl, že 

plánovat výdaje na opravy je velmi složité, když nelze předpokládat, co vše se porouchá. Je vhodné 

nějakou částku pro opravy do rozpočtu uvést, ale čerpání může být následně odlišné od skutečnosti. U 

bodu cestovné kol. Bc. Hájek uvedl, že se předpokládaly vyšší náklady na cestování do zahraničí a u 

nákladů na reprezentaci také nedošlo k plnému naplnění na 100 %. Prof. Boháč informoval, že se pro 

rok 2023 rozhodlo o vytvoření speciální položky v rozpočtu na občerstvení. Díky tomu se mohou 

z programu Cooperatio financovat různé konference, které nebudou mít sponzora. Bude to možné využít 

například na křest vědecky významné knihy. Kol. dr. Hurychová toto rozhodnutí ocenila a dotazovala 

se na pravidla pro rozdělování prostředků na občerstvení. Prof. Boháč uvedl, že žádosti jsou 

schvalovány postupně a nelze garantovat, že prostředky budou k dispozici například ještě v prosinci. 

Kol. Bc. Hájek informoval, že 23. května 2023 se bude konat porada administrativy, které se budou 

účastnit sekretářky každé katedry či centra. Na tomto zasedání administrativy budou upřesněny 

konkrétní informace. Kol. dr. Sedláček se dotazoval, zda došlo k nějakému vývoji při zajišťování úklidu 

na fakultě. Kol. Fialová k tomu uvedla, že současná úklidová firma je vysoutěžená na 4 roky, je lehce 

levnější než předchozí firma a stále máme 2 kmenové uklízecí pracovnice. Následně se kol. dr. Sedláček 

dotazoval na položku vypracování žaloby u městského soudu za 10 000 Kč. Tento náklad byl vynaložen 

na právní služby. Dále se dotazoval na nájem auta na zahraniční cestě na Floridě za 42 000 Kč. Prof. 

Boháč uvedl, že doc. Šmejkal na Floridu vyjel učit a na takovém místě je tento náklad nutný. Je to částka 

za nájem auta na 1 měsíc, tudíž je v odpovídající výši. Ohledně bodu mzdové náklady prof. Boháč 

uvedl, že náklady byly nadsazené, protože se předpokládalo větší zvýšení hranice minimální a zaručené 

mzdy, než nastalo ve skutečnosti. Tato položka je velmi těžko předvídatelná. Kol. dr. Sedláček se dále 

dotazoval na navýšení položky stipendia v rámci projektů technologické agentury o 236 %. Kol. Mgr. 

Sojka uvedl, že tyto částky se odhadují a nelze je stanovit přesně. Prof. Boháč k tomuto uvedl, že 

důvodem může být vyplácení přes stipendia místo formou platu. Je to výhodnější vyplácet studenty přes 

stipendia než uzavírat pracovní smlouvy. Kol. dr. Sedláček dále vznesl dotaz, zda existuje informace, 

kolik lidí využívá sociální fond. Prof. Boháč uvedl, že zhruba 200 lidí využívá tento fond. V rámci bodu 

jiné provozní náklady se kol. dr. Sedláček dotazoval na kurzové ztráty a zda se jim dá se nějak zabránit. 

Tyto ztráty jsou vyrovnávány kurzovými zisky, které jsou zase promítnuty ve výnosech. Ohledně bodu 

vnitro-univerzitní náklady Bc. Hájek informoval, že došlo k navýšení stravného. Kol. dr. Hurychová 

se v rámci diskuse dotazovala na nájem Karolina na konferenci, zda by nebylo možné bezplatné 

využívání těchto prostorů, když univerzita využívá bezplatně prostory právnické fakulty. Prof. Boháč 

informoval, že ne každý pronájem prostor Právnické fakulty je bezplatný. V rámci dohody se některým 

fakultám poskytují prostory fakulty bezplatně, například na přijímací řízení. Na druhou stranu za 

konference pořádané v prostorách fakulty se účtují statisíce. Nemyslí si, že by rektorát na bezplatné 

využívání Karolina přistoupil, protože by tuto možnost musel poskytnout všem 17 fakultám. Dále k 

bodu proúčtování tvorby a čerpání stipendijního fondu uvedl, že rok 2023 nebude tolik příznivý a 

neporoste už tolik. Prostředky ze stipendijního fondu totiž budou vynaloženy také na interní grantovou 
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soutěž a výjezdy do zahraničí v rámci Erasmu. Do budoucna se předpokládá, že výjezdy v rámci Erasmu 

se už nebudou tolik dofinancovávat. Na podzim se bude probírat výše doktorských a prospěchových 

stipendií. Za vhodnější považuje podpořit cíleně konkrétní projekty a individuální akce, než plošně 

studentům vyplácet prospěchová nebo doktorandská stipendia. Kol. Milichovský se dotazoval na 

kritéria k účelovým stipendiím ve smyslu letních škol a jestli se neplánuje revize vyplácení stipendií. 

Kol. dr. Hurychová uvedla, zda nestojí za zvážení nějaký návod, jak žádat o stipendia, protože za 

vědeckou a učitelskou činnost doktorandů je nárok na stipendium, ale téměř žádní doktorandi to nevědí. 

Prof. Boháč uvedl, že stipendia je nutno řešit individuální cestou, například na základě doporučení od 

akademiků. Kol. Linzer uvedl, že je to podnět na zahraniční oddělení, aby se snažili informovat o 

individuálních žádostech na příspěvky od fakulty. Kol. Čech informoval, že s individuální žádostí má 

pozitivní zkušenost a dal za pravdu, že ze strany studentů informovanost o individuálních žádostech 

není. Prof. Boháč uvedl, že je nutno rozlišovat, zda se jedná o vědeckou nebo studijní akci. Zdůraznil, 

že je ideální řešit tyto akce na podnět učitele, protože tím se zajistí, že se jednalo o fakultní akci. 

Například ohledně výjezdních seminářů je lepší si sehnat externí peníze, sponzora. Dále v rámci vnitro-

univerzitních nákladů kol. Bc. Hájek okomentoval jednotlivé akce, které se uskutečnili. Z proběhlých 

akcí fakulta dofinancovávala Noc fakulty, přibližně 68 000 Kč. V rámci diskuse ohledně výnosů prof. 

Boháč zmínil, že tržby zůstaly téměř stejné. Částky se u výnosů z CŽV časově rozlišují z hlediska 

daňové optimalizace. Kol. Linzer se dotazoval, jak moc fakulta využívá své kapacity ohledně pronájmů. 

Myslí si, že je zde mnoho prostor pro využití k pronájmu na fakultě a může to přispět ke zlepšení 

finanční situace. Kol. Bc. Hájek informoval, že prostory určitě jsou, ale fakulta v tomto nevyvíjí žádnou 

aktivitu. Je to podnět pro oddělení komunikace, aby vyvíjelo nějakou aktivitu ohledně pronájmu prostor 

fakulty. Kol. dr. Sedláček se dotazoval ohledně nálezu hotovosti v trezoru. Prof. Boháč k tomu uvedl, 

že při přebírání kanceláře se našla obálka v trezoru. Obsah obálky byl 2950 Švýcarských franků, které 

se následně vyměnily v ČNB za 72 000 Kč. Další obálka se našla založená v knihovně s finančním 

obnosem 2 000 Kč. K ostatním položkám rozpočtu už nebyly vzneseny žádné dotazy.  

Usnesení č. 2/1  

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK schválit zprávu o hospodaření Právnické 

fakulty UK za rok 2022.“ 

(9 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

4. Nastavení mezd v rozpočtu PF UK pro rok 2023 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil krátkou prezentaci 

ohledně 5 principů, ze kterých se bude vycházet při nastavení mezd v rozpočtu pro rok 2023.  

1. stejná výše tarifu v jednotlivých mzdových třídách  

2. úprava osobních ohodnocení  

3. odpovídající příplatky za vedení (vedoucí katedry, centra, oddělení)  

4. odpovídající příplatky za funkci tajemníka katedry  

5. nikomu neklesne jeho celková mzda.  

Hlavním cílem je vyrovnaně hospodařit a mít spravedlivé mzdy. Prof. Boháč dále konstatoval, že chce 

zvýšit současné mzdy, protože nejsou odpovídající. Situace je momentálně velmi špatná, od ministerstva 

školství tento rok žádné finance navíc vysoké školy pravděpodobně nedostanou. Rozpočet programu 

Cooperatio bude na rok 2023 počítat se 13 mil. Kč. V roce 2022 bylo ušetřeno 12 mil. Kč a 10 mil. Kč 

bylo převedeno do fondu provozních prostředků. Už dopředu se počítá, že těchto 10 MIO Kč bude 
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směřovat do mezd pracovníků. Jakmile ministerstvo školství poskytne více peněžních prostředků, bude 

možné krýt tyto náklady i bez převodu z fondu provozních prostředků. V rámci plánování se preferuje 

vyšší mzda než složka odměn. Počítá se, že mzdy vzrostou celkově o 12mil. Kč hrubého. V současné 

době se liší výše tarifních mezd, a to je ve své podstatě špatně. Je to důsledkem historického vývoje a 

cílem je to napravit. V prezentaci následně představil, jak by mohly být nově nastaveny výše tarifů pro 

akademické pracovníky. Nejvíce se bude mzda zvedat u docentů. Dále okomentoval změny výše tarifů 

pro lektory, vědecké pracovníky a pro administrativu. S tímto souvisí úprava osobního ohodnocení. 

V současné době jsou osobní ohodnocení nevyrovnané a cílem úpravy je tyto rozdíly napravit. Kol. dr. 

Sedláček otevřel rozpravu, v níž kol. dr. Tomášek vznesl dotaz ohledně výše osobního ohodnocení. 

Prof. Boháč uvedl, že osobní ohodnocení by se ideálně mělo pohybovat od 1000 Kč do 10 000 Kč. Dále 

se kol. dr. Tomášek dotazoval, jestli se chystá u tajemnických příplatků nějaké rozlišování, zda se jedná 

o státnicovou katedru či nikoliv. Prof. Boháč informoval, že je to posuzováno na základě počtu 

pracovníků, povinných předmětů, povinně volitelných předmětů, počtu vedených diplomových prací a 

počtu vedených rigorózních prací. To všechno dává dohromady představu o množství administrativní 

práce pro tajemníka katedry. Kol. dr. Hurychová se dotazovala, jak se do mezd promítne toto avizované 

hodnocení daného zaměstnance. Prof. Boháč uvedl, že dle jeho názoru řada osobních ohodnocení 

v současné době neodpovídá výkonu pracovníka. Pokud se schválí karierní řád, tak ten předpokládá do 

roka ohodnocení každého. Bez karierního řádu tyto změny nelze provést. Dále se kol. dr. Hurychová 

dotazovala ohledně ušetřené rezervy 10 mil. Kč, jak se bude postupovat, když příští rok tato rezerva 

nevznikne. Prof. Boháč reagoval, že tato rezerva by v rozpočtu ideálně být měla, pokud zůstanou příjmy 

a výdaje ve stejné výši. Kol. dr. Hurychová se v rámci diskuse dotazovala jakým způsobem se čerpá 

z programu Cooperatio, protože je to jeden z hlavních prostředků, který můžeme využívat na vědu a 

výzkum. Prof. Boháč uvedl, že z toho vyplývají nižší odměny z Cooperatia. Neznamená to však, že se 

odměny nebudou financovat z fakultních prostředků. Je to složité vyvažování a považuje za důležité 

vnímat, jak se k tomu přistupuje. Závěrem se kol. dr. Sedláček dotazoval, kdy konkrétně se tedy 

všechny navrhované změny promítnou do mezd. Prof. Boháč informoval, že změny se promítnou už od 

mezd za květen 2023. Dříve než od května mzdy nelze zvedat, do budoucna se budou navyšovat vždy 

od května. Kol. dr. Sedláček poděkoval za tento pozitivní přístup. 

 

5. Různé 

V bodu různé nebyla otevřena žádná další témata. 

 

Kol. dr. Sedláček závěrem celého zasedání připomněl, že další v pořadí 3. zasedání ekonomické komise 

se koná ve čtvrtek 1. června od 12:00 hod., přičemž hlavním tématem bude projednání rozpočtu PF UK 

pro rok 2023. Následně poděkoval všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 

 

Zapsal: Míka 

Schválil: Sedláček 


